
Nech vaše vkorčuľovanie do roku 2024  
neohrozia pády, neočakávané piruety  

ani nebezpečné skoky.  
Devex praje všetkým hodnotný  

voľný program a umeleckú úroveň  
zavŕšenú potleskom!
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Peter Kolega, prezident Turistic-
kého klubu AŠK Inter Bratisla-
va, nie je jasnovidec, no napriek 
tomu mu hlavou beží priebeh 
udalostí, ktoré o  chvíľu nastanú. 
Silvestrovská karavána takmer 

dvoch stoviek vychutnávačov čerstvého ľuftu, 
odetá do  športových kombinéz a  vibrám či 
vyzbrojená teleskopickými paličkami, sa po-
hne od  Istra Centra, spoluorganizátora akcie, 
a  vyrazí asfaltkou k  vodárni vysoko nad sídlis-
kom. „Tam sa vnoríme do lesa a vystúpime na vr
cholový hrebeň Kobyly. Pôjdeme pomaličky, je 
nás tu zatiaľ 175 zapísaných adeptov turistického 
výšľapu, dosiaľ najviac v desaťročnej histórii tejto 
akcie,“ povie hrdo Kolega. Nezabudne pripome-
núť, že na  každého úspešného „lesolezca“ čaká 
v cieli malý spomienkový darček. A čo bude po-
tom? „Každý si môže naplánovať voľný...“

Preruší ho ktorýsi z turistov: „Páááád.“
Šéf akcie ho poopraví: „Kdeže pád, zostup.“

Tykám si 
s Kobylou 



Vážení Devínskonovovešťania,

máme tu nový rok a každý z nás sa pozerá do budúcno
sti s očakávaniami, predsavzatiami, túžbami a so záväz
kami. Rovnako je to aj v živote našej mestskej časti. Na
priek mnohým ťažkostiam, s ktorými bojujú samosprávy 
na celom Slovensku, sa nám v Devínskej Novej Vsi podari
lo opäť pripraviť vyrovnaný rozpočet bez zadlžovania po
pri bežných výdavkoch a investíciách do rozvojových akti
vít. Naša mestská časť má naplánované viaceré investičné 
projekty a aktivity, ktoré boli schválené v návrhu rozpočtu 
na roky 2024 až 2026. 

V posledných rokoch sme boli úspešní pri získavaní via
cerých grantov a  projektov spolufinancovaných z  exter
ných zdrojov a naše ciele v rozpočte sú nastavené na pokra
čovanie týchto aktivít s  pozitívnym vplyvom na  rozpočet 
a  kvalitu života nás Devínskonovovešťanov. Pracujeme 
na podkladoch a dokumentácii k výstavbe novej telocvične 
na ZŠ na Ulici Ivana Bukovčana 3, na rekonštrukcii ku
chyne na ZŠ na Ulici Pavla Horova 16 a na modernizácii 
priestorov našich materských škôl. Vyčlenili sme prostried
ky na úpravy okolia klubu dôchodcov, ktorý slúži po kom
pletnej rekonštrukcii a  modernizácii našim seniorom, 
taktiež budeme investovať do  kompletnej modernizácie 
budovy Istra Centra, centra pre kultúru a voľný čas, kto
ré zabezpečuje širokú paletu kultúrnych podujatí, ktorými 
je Devínska Nová Ves známa. Vyčlenili sme prostriedky 
v rozpočte na tento rok na údržbu budovy bývalého kina 
Devín a na pokračujúcu revitalizáciu obľúbeného miesta 
na oddych nielen nás Devínskonovovešťanov, vodnej nádr
že Mlynská (rybníka). Pripravujeme projektovú doku
mentáciu k výstavbe športovej haly a parkovacieho domu. 
Taktiež budeme v  tomto roku pokračovať v  investíciách 
do detských ihrísk a do vonkajších športovísk, ktoré sú na
plánované vo výške 350tisíc eur. Samozrejmosťou sú pro
jekty investícií do  infraštruktúry, kde budeme investovať 
do miestnych komunikácií takmer 1 milión eur a do chod
níkov 320tisíc eur. Popri týchto projektoch a aktivitách sú 
v rozpočte plánované aj ďalšie, ktoré boli schválené zastu
piteľstvom. Sú zverejnené na našich stránkach a budeme 
vás informovať o ich realizácii. 

Samozrejme, ako starosta by som si prial, aby sme inves
tovali ešte viac do  investičných rozvojových aktivít v De
vínskej Novej Vsi. Keď však vidíme, že mnohé mestá a obce 
na Slovensku v súčasnosti čelia rozpočtovým provizóriám, 
zadlžovaniu, dramatickému šetreniu a obmedzovaniu in
vestícií do  svojho rozvoja, som veľmi rád, že v Devínskej 
Novej Vsi dokážeme nielen zodpovedne hospodáriť bez ex
trémneho zadlžovania, ale popritom aj investovať do náš
ho rozvoja v týchto neľahkých časoch. Verím, že pre našu 
Devínsku Novú Ves bude rok 2024 opäť úspešným rokom 
a prajem si, aby to tak bolo aj v živote každého z nás.

S úctou
Dárius Krajčír, starosta

SILVESTER VO VIBRAMKÁCH
Fo

to
: T

K A
ŠK

 In
te

r B
ra

tis
la

va

Ale dosť bolo žartov, na dlažbe chodníka zadupocú stovky nôh a had sa po-
hne. Najrýchlejším potrvá výstup necelú polhodinku, starším či menej trénova-
ným čosi viac ako hodinu. Vzduchu je dosť, každé pľúca to ocenia. Pri vodárni 
prvý oddych. V  lesných partiách sa nešmýka, sneh spred Vianoc roztopili de-
saťstupňové teploty, a neduje ani vetrisko, ktorý len nedávno pováľal kalamitné 
kmene na  vrcholových úbočiach hory. Karavána obchádza Srdce, majestátny 
symbol mestskej časti, a  pretínajúc vrstevnice dosahuje vrcholky svahov De-
vínskej Kobyly. A medzi účastníkmi výstupu rekordér. Robert Pavelka. Nie, ten 
jeho skromný prejav a  plachý úsmev päťdesiatnika nech vás nepomýli. Robo 
dnes, na Silvestra 2023, vyšiel na Kobylu už trojstý raz v priebehu jedného ka-
lendárneho roku! Zopár sviatočným turistom, ktorým výstup na  horu vzal 
dych, uznanlivo pokýva hlavou. „Od polovice marca do Silvestra som ten kopec 
vydupával, niekedy aj trikrát denne,“ povie akoby nič. Čo ho k tomu motivovalo? 
„Som po totálnej endoprotéze bedrového kĺbu, tak som si povedal, že nový kĺb mu
sím riadne rozchodiť, to je všetko.“ Výstupy na Kobylu má najradšej so štartom 
v Devínskej, niekoľkokrát sa však do Kobyly zahryzol už aj z Dúbravky alebo 
z Devína. „Zvyknem zaparkovať na Ulici Pavla Horova a idem. Horedole je to 
šesť kilometrov, pulz aj v tých najstrmších pasážach si držím na hodnote 120, tlak 
mám stabilizovaný.“ 

Pôvodne mal v  pláne vystúpiť na  vrchol stokrát, teraz pracuje na  tom, aby 
osedlal Kobylu každý deň v roku, takže v marci 2024 s najväčšou pravdepodob-
nosťou dosiahne svoju obľúbenú kótu – 365 výstupov. 

„Bol som tu cez deň, v noci, v daždi aj v snehu, ja si s týmto kopcom už vlast
ne tykám,“ smeje sa a ostatným načúvajúcim rozdáva zvláštny pocit pochopenia 
a spolupatričnosti. V tej chvíli sa do Kobyly oprie vietor, kmáše chuchvalce hmly, 
ale nebude mať dosť síl na to, aby spoza hustých oblakov mohlo vykuknúť slnko. 
Z termosiek sa parí bylinkový čaj, turisti sa núkajú domácou klobáskou a chlebí-
kom... Všade rozvoniava taká obyčajná ľudská radosť zo spoločného údelu.

Juraj Mravec

 01/2024 



ÚSPEŠNÁ ZNAČKA 
Aký bol rok 2023? Devínska Nová Ves ho začala s vyrovnaným rozpočtom, ktorý sa bez chýbajú-
cich analýz zo strany štátu rodil veľmi ťažko. Zastupiteľstvo ho muselo prijať ešte pred schválením 
zákona roka Slovenskej republiky, aby mestská časť netrpela rozpočtovým provizóriom. Devínska 
hospodárila po celý rok zodpovedne, našla peniaze na svoj rozvoj a rozpočet udržala vyrovnaný. 
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Prioritou školstvo
Do  školstva v  Devínskej bolo vložených najviac finančných pros-
triedkov za  posledných 10 rokov. Výsledkom je vynovená bezbarié-
rová Základná škola na Ulici Ivana Bukovčana 3 so zelenou strechou 
a  s  ôsmimi triedami navyše, vďaka ktorým sa všetci školopovinní 
Devínskonovovešťania môžu vzdelávať priamo v mieste svojho byd-
liska. Projekt spolufinancovaný z eurofondov sme ukončili v riadnom 
termíne, čo znamená, že od septembra 2023 sa viac detí učí v nových 
dizajnových priestoroch vybavených modernými technológiami. 

Pekná a bezpečná Devínska
To bol ďalší z cieľov, ktorý sa podarilo dosiahnuť napríklad investí-
ciami do zelene a do opráv chodníkov a ciest. V roku 2023 sa tento 
zámer týkal pravej strany chodníka na Ulici 1. mája, časti chodníka 
na Podhorskej ulici a na ulici Na Grbe. V roku 2023 prešiel opravou aj 
chodník, ktorý vedie popri futbalovom štadióne (od Spádovej po Vá-
pencovú ulicu). Motoristi si určite všimli rozdiel v jazde po opravenej 
časti miestnej komunikácie tretej triedy, ktorá vedie cez Podhorskú 
ulicu. Investícia do kamerového systému zlepšila zasa bezpečnostnú 
situáciu v Devínskej Novej Vsi, ktorá sa postupne stáva nasledovania-
hodným príkladom efektívneho boja s kriminalitou. Kým v roku 2019 
bolo na území mestskej časti zaznamenaných 655 incidentov, v roku 
2023 sa ich počet zásluhou dohľadového centra znížil na 215.

Víta vás prírodná rezervácia 
Devínska Kobyla 
Rozhodnutím vlády Slovenskej republiky získala v roku 2023 Devín-
ska Kobyla štatút prírodnej rezervácie, aby sa v súlade s platnou legis-
latívou Európskej únie zabezpečil priaznivý stav viacerých tunajších 
lesných biotopov európskeho a  národného významu. Rozdelením 
tohto unikátneho územia na  zelenú zónu s  piatym stupňom ochra-
ny a na oranžovú zónu, v ktorej platí štvrtý stupeň ochrany, sa síce 
sprísňujú pravidlá pobytu na  Devínskej Kobyle, avšak pohyb v  prí-
rodnej rezervácii za hranicami zastavaného územia obce aj mimo vy-
značeného turistického alebo náučného chodníka zostáva zachovaný 
v celej zelenej zóne (489,18 ha) a na určených miestach oranžovej zóny 
(162,38 ha). Zmenou štatútu sa teda Devínska Kobyla od  1. 1. 2024 
pred Devínskonovovešťanmi nezamyká. 

Zdravý životný štýl  
pre všetkých 
Devínska ho podporovala najmä budovaním, revitalizáciou a  mo-
dernizáciou verejne prístupných športovísk. Najnovším prírastkom 
v tejto oblasti je multifunkčné ihrisko vo vnútrobloku na Ulici Jána 
Smreka. Práce na  jeho vynovení boli ukončené koncom minulé-
ho roku s použitím zdrojov mestskej časti a s finančným prispením 
hlavného mesta SR Bratislavy. 

Liaheň talentov
Naša mestská časť poskytovala aj v roku 2023 zázemie a dobré pod-
mienky na rozvoj rôznych aktivít a športov. Vďaka talentom, ktorým 
táto investícia pomohla presadiť sa na prestížnych podujatiach, získala 
značka Devínska Nová Ves ďalšie uznanie doma i v zahraničí. 

Svetové mažoretky
Nie náhodou sú mažoretky Tabita Natália Žáčik Jendruchová a Nina 
Nerádová pýchou Devínskej. Svoje umenie v roku 2023 opäť poriadne 
rozbalili. Najskôr zažiarili na XVIII. majstrovstvách Slovenska v Spiš-
skej Novej Vsi. Tabita Natália Žáčik Jendruchová sa stala majsterkou 
Slovenska v kategórii sólo junior baton a Nina Nerádová získala titul 
v kategórii sólo senior baton. Na majstrovstvách Európy v slovinskom 
Maribore im zasa pršal zlatý dážď a padali strieborné konfety. Ďalší 
veľký úspech roka 2023 zaznamenali devínskonovoveské mažoretky 
na  majstrovstvách sveta v chorvátskom Zadare – Tabita Natália zís-
kala druhé a Nina tretie miesto.
 

Skokani futbalisti 
Futbal v  Devínskej oslávil vlani 100 rokov. K  veľkolepej oslave pre 
všetkých Devínskonovešťanov pridali hráči FC Lokomotíva DNV 
úžasné výkony, ktorými spôsobili doslova ošiaľ v slovenskom futbale. 
Pritom v januári 2022, keď mužstvo preberal nový tréner Lukáš Luk-
nár, boli tímom, ktorý viac ako pol roka nevyhral žiadny súťažný zá-
pas.

Zlatí boxeri a boxerky 
Slovenská reprezentantka v boxe Tamara Kubalová z Devínskej No-
vej Vsi získala takto pred rokom prvé miesto v juniorskej kategórii 29. 
ročníka Bratislavskej ceny za  šport. Devínskonovoveský BEST BO-
XING CLUB, ktorého je členkou, však okrem Tamarinho spoločen-
ského ocenenia zaznamenal aj pozoruhodné športové úspechy. Z pre-
stížnych podujatí v chorvátskom Záhrebe a v srbskom Novom Sade si 
zverenci trénera Andreja Horného priniesli domov na záver sezóny 14 
medailí, z ktorých 11 bolo zlatých.

Ďalšie skvelé výsledky  
roku 2023
Na konte ich majú stolné tenistky z Devínskej, ktoré sa v roku 2023 
prebojovali medzi slovenskú elitu. Majstrami Slovenska v  kategórii 
U14 sa stali chlapci z hokejbalového klubu HBC lepuria a hokejbalisti 
seniori vybojovali pre Devínsku striebro. Mimoriadne sa vlani darilo 
aj mladým akvabelám z klubu Žralok Iuventa, ktoré trénujú v našej 
Plaveckej akadémii. 20 z nich na medzinárodnej súťaži v Ostrave zís-
kalo až 16 medailí. 
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Poďakovanie za  reprezentáciu v  roku 2023 patrí aj tanečnej 
škole TC Eleganza. Jej odchovanci Marko Lachkovič a  Michele 
Špačková sa na majstrovstvách sveta v rumunskom Sibiu dokázali 
prebojovať do osemfinále, kde skvelo obstáli v silnej konkurencii 
56 párov. V roku 2023 sa taktiež darilo filokartistom, zberateľom 
pohľadníc z Devínskej. Na národnej súťažnej filatelistickej výstave 
s  medzinárodnou účasťou prvýkrát uspeli Daniel Oždyn a  Jaro-
slav Valentín s  tromi exponátmi, ktoré porota ocenila striebor-
nou, veľkou striebornou a pozlátenou medailou. Devínska ďakuje 
všetkým svojim reprezentantom, ktorí jej dobré meno šírili doma 
i v zahraničí. 

Devínska s víziou 
Napriek zložitej ekonomickej situácii dokázala devínskonovoveská sa-
mospráva myslieť aj na budúcnosť. V roku 2023 odkúpila do svojho 
výlučného vlastníctva päť pozemkov s výmerou 8 824m2 v tesnej blíz-
kosti železnice neďaleko Ulice Leopolda Jablonku. Podľa starostu Dá-
riusa Krajčíra odkúpené nehnuteľnosti sú ideálne na realizáciu rozvo-
jových projektov a počíta sa s ich využitím na verejné služby, rozvoj 
športu a  telovýchovy, ako aj na  budovanie veľmi potrebných miest 
na  parkovanie. Nie je tajomstvom, že Devínskonovovešťanov bude 
už čoskoro oveľa viac. V katastrálnom území Devínskej Novej Vsi sa 
začalo s výstavbou nových bytových domov. V blízkosti obchodného 
centra Glavica vyrastú komplexy Stockerka a Altum a neďaleko nich, 

za železničnou traťou, Rakyta. V časti Kolónia pribudne Slnečný vrch 
a Nová Devínska.

Nová úroveň medzigeneračnej 
spolupráce 
Hoci medzigeneračná spolupráca v  Devínskej mala vždy zelenú, 
v roku 2023 ju povýšili na inštitucionálnu úroveň. Miestne zastupiteľ-
stvo schválilo vznik mládežníckeho parlamentu a rady seniorov ako 
svojich poradných a  iniciatívnych orgánov. Poslaním mládežnícke-
ho parlamentu je o. i. iniciovať návrhy na zlepšenie práce s mladými 
ľuďmi a na riešenie ich problémov. Rada seniorov bude reprezentan-
tom starších Devínskonovovešťanov v oblasti ochrany a podpory ich 
ľudských práv a životných podmienok. 

Jedinečnosť v rozmanitosti
V Devínskej Novej Vsi je od nepamäti takouto jedinečnosťou chorvát-
ska národnostná menšina, jej jazyk, zvyky, tradície, folklór, gastro-
nómia, jednoducho chorvátska kultúra. Podpora chorvátskej kultúry 
pokračovala aj v roku 2023, lebo bez tunajších Chorvátov by Devínska 
nebola Devínskou, výnimočným miestom v hlavnom meste, komuni-
tou, ktorá vždy – v lepších i horších časoch – drží spolu. 

Pripravila Zuzana Štukovská



Časy, tie sa menia, spieval kedysi Bob Dy-
lan a  celá zemeguľa mu dala za  pravdu. 
Najmarkantnejšie si tento fakt uvedomuje-
me pri striedaní rokov, keď o polnoci o čosi 
hlasnejšie šuštia listy kalendárov, hrmia pe-
tardy a nočné nebo sfarbujú ohňostroje. 

„V  päťdesiatych rokoch, čo si ako dieťa 
pamätám, niesol sa záver roka v  Devínskej 
v znamení bujarej silvestrovskej zábavy,“ spo-
mína Vlado Klepoch. „Deň sa podľa pranos
tiky oproti noci predĺžil o slepačí krok a v Is

tra Centre sa pod taktovkou dychovky všetko 
roztancovalo.“ A  po  zábave sa išlo vinšovať. 
Zväčša po  chorvátsky zneli priania pod ob-
lokmi domcov: Aby vám kvitlo a  rodilo 
na  poli žitko/na dvore dobytok/hora tvrdým 
a  hrubým drevom/vinohrad silným vínom/
dom pevným zdravím a duševnou pohodou.

V  januári nastalo obdobie bálov. V  De-
vínskej boli tri spoločenské sály: sokolovňu 
v  bývalom kine pri železničnej stanici ešte 
v tridsiatych rokoch zriadili a využívali zväč-
ša Česi, Robotnícka telovýchovná jednota 

sídlila v Istra Centre a Orly obsadili priestory 
vo veľkom súkromnom dome majiteľa Šim-
koviča, na mieste ktorého dnes stojí penzión 
Helios. Medzi týmito lokalitami vládlo usta-
vičné súperenie o to, kde bude prvý bál – ha-
sičský. Hasiči mali totiž slávnu minulosť, boli 
prvým zborom na  Záhorí, vznikli v  rokoch 
1873 až 1877, ale v tej súťaži – kto z koho – za-
každým zvíťazilo Istra Centrum. „Kapelník 
Tomáš Šimkovič z  devínskonovoveskej dy
chovky zavelil: Udri na bubon! Bubeník Jakub 
Mikletič udrel a hudobníci „odpálili“ veselicu. 
Imro Martanovič, pradedo Janky Martano
vičovej z  Devexu, prezývaný Zijec, preberal 
prstami na base, bubeník Tonko Martanovič, 
ktorého volali Hastrman, mlátil na  bubon, 
Valachovič, zvaný Vrúťo, rozozvučal klarinet, 
juj, veselo veru bolo.“ Kto sa z členov hasičské-
ho spolku z  akéhokoľvek dôvodu nezúčast-
nil, musel zaplatiť antrit, ľubovoľné vstupné. 
Peniažky sa nestratili, muži vzdorujúci ohňu 
ich použili buď na iné plesy, alebo na obnovu 
hasičského parku. Druhý januárový ples pat-
ril vždy športovcom. „Futbalový klub založili 
u nás v roku 1923 a  futbalisti si nikdy nene
chali ujsť príležitosť konkurovať v zábave ha
sičom,“ smeje sa Klepoch. 

Časy, tie sa menia. Hoci dnes už pôvodné 
zvuky vinšov a tónov striedajúcich sa kapiel 
znejú len v  pamäti, tradícia pretrváva. Ale 
minulosť pri stretnutí s budúcnosťou má tiež 
svoje čaro. Vlado Klepoch s  pamäťou ako 
slon bude raz odovzdávať spomienky svoj-
mu trojročnému pravnukovi. Nedávno sa pri 
prechádzke na hrádzi stretol s prvákom Mar-
tinkom Hupkom a  naznačil mu, že má pre 
neho zopár tajomstiev z detských čias. 

Juraj Mravec

Na Nový rok
o slepačí krok

S KAMERAMI JE U NÁS BEZPEČNEJŠIE 
Keď pred štyrmi rokmi predstavitelia našej mestskej časti pod-

porili projekt vzniku dohľadového centra s kamerovým systémom, 
obyvatelia nevedeli, čo od tohto rozhodnutia môžu očakávať – jedni 
sa kamier obávali, pre iných boli, naopak, nádejou. Dnes môžeme 
konštatovať, že kroky, ktoré sa urobili v oblasti bezpečnosti, priná-
šajú ovocie. 

Kamerový systém od uvedenia do prevádzky 1. mája 2019 prešiel 
výraznými zmenami. K počiatočným 12 kamerám pribudli postup-
ne ďalšie až sa ich počet rozrástol na súčasných 123; sú rozmiestnené 
tak, aby pokrývali strategické miesta v celej Devínskej. Kvalifikova-
ný tím 5 operátorov pracuje nepretržite v 12-hodinových zmenách, 
aby zabezpečil dohľad nad verejnými priestranstvami a preventívne 
pôsobil proti kriminalite. Výsledky sú viac než povzbudivé. Kým 
v roku 2019 bolo zaznamenaných 655 incidentov, v roku 2023 sa ich 
počet znížil na 215. Tento výrazný pokles kriminality je priamym 
dôkazom efektivity systému. 

Horúca linka dohľadového centra, ktorá si získala dôveru obyva-
teľov, prispieva k rýchlej a efektívnej komunikácii s občanmi i bez-
pečnostnými zložkami. Počet hovorov a  podnetov neustále rastie 

– len za minulý rok ich bolo 376. Polícia si vlani vyžiadala 92 preve-
rovaní kamerových záznamov, ktoré pomohli objasniť mnohé trest-
né činy. Medzi rýchlo a úspešne vyriešené prípady vďaka kamero-
vým záznamom patria napríklad krádež pneumatík či napadnutie 
klientky známej taxislužby. 

Prácu dohľadového centra v  Devínskej si všimli aj kompetent-
ní na vyšších úrovniach. Ministerstvo vnútra a Policajný zbor SR 
vyslovili Devínskej Novej Vsi poďakovanie za prínos k zvyšovaniu 
bezpečnosti a ochrany jej občanov. Investícia do kamerového sys-
tému teda potvrdzuje svoju opodstatnenosť. Devínska Nová Ves sa 
stáva príkladom efektívneho boja proti kriminalite a  zvyšovania 
pocitu bezpečia obyvateľov. Dohľadové centrum a jeho operátori sú 
pripravení na ďalšie výzvy, lebo im záleží na tom, aby Devínskono-
vovešťania cítili, že ich bezpečnosť je v dobrých rukách. Spoločnými 
silami, s novými technológiami a odhodlaním udržať náš domov 
bezpečným bude pozitívny trend v tejto oblasti pokračovať aj v na-
sledujúcich rokoch.

 Pavol Kravárik, koordinátor kamerového  
systému a dohľadového centra
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Dobrovoľné hasičské zbory v  De-
vínskej Novej Vsi a v Marcheggu 
ohlásili obnovenie kedysi in-
tenzívnej spolupráce. Reštart sa 

konal na sklonku roka 2023 a bol vo veľkom 
štýle – rakúski susedia k nám cez Cyklomost 
slobody priviezli hasičské auto a  odovzdali 
ho do vlastníctva Devínskej Novej Vsi. 

Veliteľ marcheggských hasičov Georg Schi-
cker prišiel s celým tímom. Bol rád, že popri 

formálnom akte odo-
vzdania hasičského 
auta sa mohli hasiči 
z  oboch strán rie-
ky Moravy osobne 
stretnúť. „Verím v ďal
šie rozvíjanie spolu
práce, ktoré sa koná aj 
s  podporou Rakúskej 
republiky,“ skonšta-
toval na  margo prí-
tomnosti rakúskeho 
veľvyslanca Johanne-

sa Wimmera, ktorý dodal, že ho teší európ-
ska vzájomnosť, otvorená hranica a  otvorené 
vzťahy. Starosta Devínskej Novej Vsi Dárius 
Krajčír ocenil pomoc v podobe zánovného ha-
sičského auta za  tretinovú cenu, ktoré vníma 
nielen ako prostriedok na  hasenie ohňa, ale 
aj ako symbol stmeľovania a  rozvíjania vzťa-
hov: „Priateľa najlepšie spoznáte vtedy, keď 
potrebujete pomoc. Sme momentálne v  takej
to situácii a táto technika pomôže obyvateľom 
celého regiónu.“ Dárius Krajčír spomenul aj 
Margit Bruck Friedrichovú, bývalú veľvyslan-
kyňu Rakúska na Slovensku, ktorá svojou po-
hotovou a priateľskou komunikáciou prispela 
k  promptnému riešeniu potrieb devínskono-
voveského dobrovoľného hasičského zboru. 
Starosta Marcheggu Andreas Pataki po  pod-
pise protokolu vyjadril presvedčenie, že Mar-
chegg a Devínska Nová Ves rozšíria spoluprá-
cu o ďalšie prospešné aktivity. 

(jm)

Blahoželanie  
k životnému jubileu

Dožiť sa radosti kvitnúceho rána  
je zázrak milosti, najkrajší dar Pána.
Aj my želáme dobré zdravíčko našej 
 mamke od Pána z nebíčka.  
Veď život rýchlo letí ako šíp  
a ako ho prežiť, nevie predsa nik.  
Nech krásne spomienky sa vrátia  
a všetky zlé nech sa navždy stratia.

10. januára 2024 
sa naša mamka, babka, prababka  

a priateľka
Gizela Heroldová dožila  

90 rokov.

Veľa, veľa zdravia, spokojnosti,  radosti 
do ďalšieho života  

a Božieho požehnania jej želajú
dcéry Jana s manželom,  

Ľubica, Eva,  
vnúčatá a pravnúčatá.

REŠTART 

Pusa do neba
Milovaný Peťko, 

17. január 2023 je deň,  
keď si nám zmenil život. 

Myslíme na Teba každý deň,  
ľúbime Ťa, posielame pusu  

do neba. 

Tvoja Cicka a Monika

HASIČI RATOVALI
Pred vianočnými sviatkami poriadne fúkalo. Láma-
lo stromy a trhalo plechy na strechách. Dobrovoľní 
hasiči z Devínskej Novej Vsi museli zasahovať šesť-
krát počas 24 hodín. 21. decembra 2023 krátko pred 
polnocou vyrazili na zásah k odtrhnutej časti stre-
chy na Opletalovej ulici a tiež k zlomenej časti stro-
mu na  Istrijskej ulici. Následne sa presunuli k  čis-
tiarni odpadových vôd, aby z  cesty 505 odstránili 
spadnutý strom. 22. decembra pomohli občianke 
na Mlynskej ulici. Uvoľnenú časť plechu na streche 
uchytili počas silného vetra, ktorý v nárazoch dosa-
hoval takmer 80 km/h. Potom sa postarali o vyvrá-
tený strom na Ulici Pavla Horova a na Uhroveckej 
ulici. „Bez vás by to nešlo, ďakujem za pomoc,“ na-
písal na FB Radovan. Pomoc dobrovoľných hasičov 
ocenila aj Jana: „Kým chlapcov takto bezprostredne 
nepotrebujete, neuvedomíte si, ako je dobre, že ich 
v Devínskej máme. Reagovali rýchlo a profesionálne, 
veľmi pekne ďakujem.“ 

(jm)

INFOSERVIS
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DO RUKSAKU EMPATIU,     DOBRÉ SLOVO A ÚSMEV

Drží v objatí celú Európu. Pravou rukou zviera Island s chlad-  
nými vlnami Grónskeho mora, ľavou obopína pohorie Uralu. 
Má na to ešte stále dosť síl, aby vo fotelke domu sociálnych 
služieb Senecio udržala plastickú mapu formátu A jednotky 
a tešila sa z pohľadu na svetadiel, na ktorom začala realizo-
vať svoj sen. Na jeho konci dnes tróni šokujúce číslo: navští-
vila 106 krajín!
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Beáta Cholvadová totiž odmalička túžila 
cestovať. Prvé prieniky do  exotiky planéty 
podnikla prostredníctvom kníh. Cestopi-
sy, dobrodružné romány, na  všetko, kde sa 
to trblietalo nedosiahnuteľnými diaľkami, 
zameriavala pozornosť. „Za  totality som ne
predpokladala, že sa vôbec niekedy dostanem 
do  budhistického chrámu Borobudur v  In
donézii alebo uvidím Angkor wat, chrámový 
komplex v Kambodži, to bol neuskutočniteľný 
sen. Ale po  revolúcii sa všetko zmenilo. Deti 
boli už dospelé a ja ako vedúca katedry na Prí
rodovedeckej fakulte Univerzity Komenského 
v  Bratislave som mala peniažky ušetrené... 
Svet sa mi odrazu otvoril.“ 

Lenže kým strhla oponu vlastného ces-
tovateľského javiska, pretieklo v  jej rod-
ných Piešťanoch dolu Váhom ešte veľa vody. 
Po chemickej priemyslovke ju lákalo štúdium 
archeológie, no otec zdvihol varovne prst: 
„Myslíš si, že pôjdeš rovno kopať pod pyramí
dy?“ Kapitulovala. Takže farmácia? Rodičia 
opäť prevrátili oči: „To chceš robiť obyčajnú 
predavačku v lekárni?“ 

Napätie stúpalo a  ona si povedala dosť! 
Bude študovať biológiu a  fyziológiu rast-
lín na  prírodovedeckej fakulte! Tak aj bolo, 
po štúdiu zostala na katedre, urobila si dok-
torát a  štyridsaťtri rokov tam učila ako pe-
dagogicko-vedecká pracovníčka. Fascinovali 
ju chemické procesy v  rastlinách – prečo 
chryzantémy kvitnú na  jeseň, čo sa to deje 
v snežienkach, že patria medzi rastliny krát-
keho dňa, zatiaľ čo iné potrebujú celé leto 
na rozkvitnutie... Pri sledovaní vedecko-fan-
tastického filmu Avatar s pochopením v istej 
chvíli prikývne. Ak na planéte Pandora zistia 
výskumníci, že koreňové systémy stromov 
sú navzájom prepojené a komunikujú spolu, 
„na Zemi je to presne také isté. Agáty naprí
klad využívajú aleopatiu – dôkaz, že niektoré 
rastliny sa majú rady, iné sa zasa neznášajú. 
Agát vypúšťa látky, ktoré umožňujú, aby oko
lo neho rástli iba najodolnejšie buriny, ale nie
čo kvalitnejšie už nie.“

V  tejto žene je stále ukrytá vášeň, s  kto-
rou sa vydáva na cestu poznania, onen sklon 
k detektívnemu pátraniu po dôkazoch a kau-
zalitách zázrakov života. Táto charakterová 
črta úzko súvisiaca s  vrodenou zvedavosťou 
je prenosná, veľmi rýchlo sa uplatní pri ces-
tovateľských expedíciách. „V ére politickej an
gažovanosti som nechcela byť v komunistickej 
strane, preto som bola aktívnejšia v závodnom 
výbore ROH, kde som naďabila na rôzne po
nuky zahraničných ciest. Kam? Zaujal ma 
napríklad vlakový zájazd cez Viedeň do  ta
lianskeho Rimini a Benátok či výlety do Juho
slávie, Grécka, alebo Istanbulu.“ Nezabudne 



DO RUKSAKU EMPATIU,     DOBRÉ SLOVO A ÚSMEV
PRÍBEH 9 01/2024 

na sedemdňovú cestu transsibírskou magis-
trálou do Chabarovska a k Bajkalskému jaze-
ru. V tých časoch ju ten sedemtisícový výlet 
vyšiel na tri tisícky, zvyšok doplácala katedra. 
Beztak boli niektoré výlety pre mnohých zá-
ujemcov tabu, na  Západ nedostali devízové 
prísľuby a aby sa mohol vagón naplniť, pričle-
nili k prírodovedcom aj zamestnancov z kto-
réhosi pracoviska Matice slovenskej.

Je toho odrazu tak veľa, nové vône diaľok, 
vzrušenie z  ďalekých svetov... Pani Beáte sa 
plnia sny. Postupne, vďaka zamestnávateľovi, 
obšliape Európu. Väčšinou socialistické štá-
ty, všetky pobaltské republiky, ale nakukne 
aj do  Ázie. „Arménsko, Gruzínsko, Azerbaj
džan,“ smeje sa pri spomienke na kopce ka-
viáru a  šampusu. Stovky kilometrov do  za-
hraničia absolvuje aj v rámci služobných ciest 
z fakulty, ale do atraktívnejších destinácií sa 
nedostane. Tie si ako hrozienka z torty lačne 
povyberajú stranícke kádre a najvyšší funk-
cionári. „Ja som po tom ani netúžila,“ mávne 
sympaticky rukou, „som za  iný druh dovo
lenky: byť jeden deň tam, na druhý ísť inam, 
a nie sedieť na konferencii a dookola diskuto
vať. Po  revolúcii som vzala svoje deti do Pa
ríža a Versailles a cestou späť k sestre žijúcej 
pri Mníchove. Fakulta mala dobré kontakty 
v  Halle, využili sme to! Bývali sme na  inter
náte, no a čo? Nepotrpím si na špičkový hotel, 
rada spoznávam život zvnútra, cez ľudí a ich 
príbehy.“ 

Spojené štáty prešla celé. Zasvietia jej oči. 
Sedemnásť národných parkov – od New Yor-

ku a  Washingtonu cez Denver po  San Die-
go a  pobrežím Kalifornie až ku kanadským 
hraniciam. Ponad Atlantik lietala častejšie, 
prebrázdila Mexiko, inokedy zvládla kraji-
ny Južnej Ameriky. „Začali sme v Kolumbii, 
nasledoval Ekvádor, Peru, Paraguaj, Urugu
aj, Argentína, Brazília, všetko autobusom, 
tridsaťšesť dní sme cestovali. Spávali sme 
v hoteloch, ale ak bol dlhší tranzit, dobrý bol 
aj nocľah v  pohodlnom autobuse.“ A  veľa 
krokov, kilometrové túry na  Machu Picchu 
alebo k  vodopádom Iguazu. Každučký deň 
si zaznamená do  pamätníčka, na  nič neza-
budne. Tú minulosť cíti dnes v nohách, bo-
lia ju. Ale čo tam po bolesti, podstatné je, čo 
má v hlave. Spomienky. Tie hrejú, vyvolávajú 
pripomienku chutí a dodávajú jej silu. Naprí-
klad argentínske reštaurácie s ponukou rôz-
nych druhov opekaného mäsa napichnutého 
na ražni – churrascaria. „Čašník chodí okolo 
vás a ponúka. Ak prejavíte záujem, okamžite 
vám na tanier zosunie z ražňa kúsočky chut
ného bifteku.“

Vždy mala skvelú výbavu do ruksaku: em-
patiu, dobré slovo a  úsmev. Toto odomkne 
každé dvere! Drží sa hesla: Dobro dáš, dobro 
dostaneš. Na Sahare, v tom rozľahlom oceá-
ne piesku, stretla beduínov ochotných pozvať 
ju na čaj a podeliť sa o jedlo. Bohatšia o tieto 
skúsenosti nosila neskôr v Bratislave pri ceste 
autobusom mestskej hromadnej dopravy viac 
cestovných lístkov a rozdávala ich dezorien-
tovaným cudzincom nevyznajúcich sa v pra-
vidlách pri platení.

Princíp pulzujúceho dobra však neplatí 
všade. Japonci jej prídu vážni, neúprimní, 
zamknutí kdesi v  ulite, a  ak komusi nezná-
memu otvoria svoju dušu, je to malý zázrak. 
V  Iráne pred siedmimi rokmi ju zasa hneď 
prvý deň okradli. Zážitok, na ktorý nikdy ne-
zabudne. „V Teheráne sme sa šli pozrieť na ko
runovačné klenoty do národnej banky. Pri od
chode mi jedna z našich turistiek vraví, že jej 
chcel akýsi motorkár schmatnúť tašku z pleca 
a mala čo robiť, aby sa ubránila. Vraj nemám 
nosiť tašku prehodenú iba cez jedno plece, ale 
povesiť si ju krížom cez druhé. Hmm... to už 
v živote neurobím! Na križovatke sa ku mne 
prirútil motorkár, schmatol mi tašku a  ťahal 
ma s ňou do štvorprúdovej hlavnej cesty. Na
razila som do kovového zábradlia, udrela som 
si hlavu, koleno, všade samá modrina, a vtedy 
sa mi taška vyvliekla ponad hlavu a on s ňou 
ušiel. Ale čo tam po  taške, mohla som prísť 
o život!“

V Tibete zasa prežije horor. Spozná obrad 
Nebeského pohrebu. Už ho vraj zakázali uka-
zovať turistom, no v  čase jej návštevy toto 
tabu ešte neplatilo. Miestni dávajú mŕtvo-
lu človeka zožrať supom. Pri budhistickom 
kláštore v  nadmorskej výške okolo štyroch 
tisíc metrov spozorovala tri kôpky čohosi 
pokrúteného zabalené do bielej plachty. „Spo
čiatku sme nevedeli, čo to je, až na druhý deň 
ráno sme sa vybrali na  túru a dobrú hodinu 
sme šliapali do  svahu Himalájí. Náš sprie
vodca v  jednej chvíli ukázal na nebo, krúžili 
na ňom supy. Vravel, že už sa blížime k cieľu. 
A  potom nám takmer od  hrôzy vypadli oči.“ 
Z  vlečky traktora vyložili v  plachtách zaha-
lené kôpky, rozrezali ich a  turistická ekipa 
pochopila, že pôjde do  tuhého. Boli to mŕt-
voly ľudí. Akýsi človek s nablýskaným nožom 
začal z tých tiel odrezávať kusy mäsa a svalov 
a  hádzať ich prilietajúcim supom. „Za  pät
násť minút vznikla z  nebožtíka anatomická 
kostra, na ktorej by sa mohli učiť medici.“

Cestovateľské denníky Beáty Cholvado-
vej ponúkajú komplexnú rozmanitosť sveta. 
Mať v nohách stošesť krajín planéty a do de-
tailov rozpitvanú každú z  nich v  textových 
spomienkach je možno námet na cestopisný 
seriál so zvláštnym zážitkom na záver. V čín-
skom Sečuáne spoznala pandy a stratila pri-
tom ďalšiu ilúziu. „Tie rozkošné zvieratá ovu
lujú iba tri, či štyri dni v roku. Ak v tom čase 
nemá samička v  blízkosti partnera, nesplodí 
potomka, pretože pandy sú lenivé nato, aby 
s tým niečo urobili. Preto ich je tak málo. No 
povedzte, nie je ten svet úžasný so všetkými 
svojimi prekvapeniami?“ 

Juraj Mravec



DVAJA 
NA TRIKRÁT
Sú dvaja. 
Žena a muž. 
Hoci Devínska Nová Ves nemá kino ani 
stabilnú divadelnú scénu, známi herci cho
dievajú pravidelne pod Sandberg za svojím 
verným publikom. Čítajú ľuďom poviedky, 
recitujú básne. S noblesou a šarmom. Ich 
fenomény umenia tu našli rodinnú atmo
sféru, oázu porozumenia a komorné pro
stredie. Ste vždy vítaní, priatelia!

ROZHOVOR
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Lucia Hurajová 
Vizitka: Slovenská herečka, moderátorka. 
Vyštudovala VŠMU, má doktorát z teatroló-
gie. Angažovala sa aj ako režisérka divadel-
nej hry Niekto zaklopal. Svoju filmografiu 
odštartovala poetickou tragikomédiou 
Hana a jej bratia, stvárnila postavy v psy-
chologických filmoch O dve slabiky poza-
du, v seriáloch Ako som prežil či Nový život 
a Šťastní vs. šťastní. 

Aký druh literatúry ťa absolútne prehltne? Čo musí mať v sebe 
tvorba, v ktorej sa cítiš takpovediac doma? 
Som milovníčka beletrie a inklinujem k dielam druhej polovice dvad-
siateho storočia a k súčasnej literatúre. Pritom paradoxne mám rada 
obyčajné príbehy o obyčajných ľuďoch, pretože niekedy, keď mám po-
cit, že moja rodina alebo okolitá životná situácia je tak trochu bláz-
novstvom, po prečítaní takýchto príbehov zisťujem, že v tom nie som 
celkom sama. Možno aj z tohto dôvodu sa rada identifikujem s hrdi-
nami, ktorí pôsobia stratene a sú občas zúfalí. Vtedy s nimi, prirodze-
ne, súcitím, pretože som presvedčená, že literatúra nás má kalibrovať 
na vysokú citlivosť. Mne sa tak žiť vždy chcelo, chcem tak žiť a som 
odhodlaná prežiť.

Jorge Luis Borges v poviedke Zrkadlo a maska vytvoril famóznu zá-
pletku: kráľ po víťaznej bitke prikáže básnikovi, aby zložil na túto 
počesť ódu. Rok píše básnik oslavný text, kráľ je z neho uchvátený, 
ale vráti mu ho, aby o rok vytvoril čosi veľkolepejšie. Stane sa tak, 
dokonalosť je ešte brilantnejšia, kráľ stráca dych, predsa však dá 
básnikovi ešte rok, aby do  tretice podnikol posledný pokus. Ten 
však prinesie iba jednu vetu, pomaly ju prečíta a očarený panovník 
povie: „Spoznali sme krásno a to je dar ľuďom zakázaný.“ Aké po-
znanie premietnuté do života tá scéna pre teba znamená? 
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Za  túto otázku ti teda ďakujem. Nikto v  živote mi asi nedal ťažšiu. 
Možno tak raz urobia moje deti a na to sa musím pripraviť... Ale od-
viňme sa od repliky v otázke: Spoznali sme krásno a to je dar ľuďom 
zakázaný. V žiadnom prípade nechcem narúšať Borgesov koncept, no 
pre mňa je pojem – zakázaný – skôr neustále sa vzďaľujúci. Cítim to 
nielen v  literatúre, ale aj v hudbe – často mám pocit, akoby som sa 
už-už mala dotknúť onoho krásna, lenže zároveň viem, že krásno je 
efemérne a nematerializovateľné. Existuje v hlavách géniov, v súbehu 
nôt a melódií, v prúdoch rytmiky, ktorú dokonalý interpret dokáže 
zhmotniť v umeleckom prejave. Ale zasa sa to stráca, ide iba o mo-
ment krásna, o krátku chvíľu, ktorú zachytíme zmyslami, a aj preto 
je ten okamih ešte vzácnejší. Práve z tohto dôvodu by sme sa oň mali 
snažiť či už ako prijímatelia, alebo tvorcovia. 

Čím si dobíjaš baterky?
No predsa čítaním. Je kardinálnou súčasťou môjho dňa, je mojím by-
tím. Nejdem spať bez toho, aby som si prečítala aspoň jednu kapito-
lu z knihy či náučného článku, ktorý odnesie moju myseľ kamsi preč 
od každodennej reality. Je to veľmi dôležité, pretože aj sny mám po-
tom pokojnejšie. Alebo burleskné. Len si to predstav: v sne sa ti zmie-
šajú postavy z rôznych kníh a vyznievajú, zasadené do iných situácií, 
smiešne. Stáva sa mi, že sa ráno občas prebúdzam so smiechom. Ale 
baterky mi výdatne pomáha dobiť aj publikum. Len si spomeň. Keď 
čítame v Devínskej poviedky, sme už po celom utrmácanom dni una-
vení, no odrazu to príde. Tá vlna spätnej väzby od divákov, ich reakcie, 
vzdychy či smiech, to pulzuje medzi nami vzájomnosť, cítime ju, lebo 
súcitíme navzájom. A vtedy sú baterky totálne dobité!

Ivan Šándor
Vizitka: Herectvo študoval na konzervatóriu 
v Bratislave, neskôr na VŠMU. Známym 
sa stal predovšetkým vďaka dabingu, naj-
známejšou postavou, ktorej prepožičal 
svoj hlas, je Joey Tribbiani Matta LeBlanca 
z kultového amerického seriálu Priatelia, no 
daboval aj hercov Brada Pitta, Owena Wilso-
na, Matta Damona či Paula Walkera vo filme 
Rýchlo a zbesilo.

Jednou z  tvojich hereckých aktivít je aj dabing. Celé Slovensko ťa 
pozná ako Joeyho z amerického televízneho seriálu Priatelia. Nezá-
vidí niekedy Šándor Joeymu jeho popularitu? 
Popularitu neberiem nijako vážne, neprisudzujem jej dramatický vý-
znam, hoci uznávam, že pre každého herca je zaiste príjemná. S dôvo-
dom závisti však určite nesúvisí. Iste, ľudia ma poznajú podľa hlasu, 
najmä cez postavu Joeyho, ale teraz, keď pracujem na televíznom pro-
jekte Dunaj, vedia si ma už spojiť aj s tvárou, čo je celkom fajn, lebo sa 
stávam nielen počuteľným, ale aj viditeľným. Ak ma stretnú na ulici, 
pýtajú sa, či bude seriál Dunaj pokračovať. Hmm... príjemná zveda-
vosť. 

Berieš si čosi z  postáv, ktoré dabuješ, aj do  svojho kariérneho či 
osobného života? 
Každá postava, ktorú dabujem, mi ako hercovi čosi dáva. Napokon, 
je to moja práca, takže som totálne ponorený do konkrétnych replík. 
Pracoval som s mimoriadne zaujímavými áčkovými hollywoodskymi 
filmami, kde je radosť byť účastný aspoň pretlmočením s adekvátne 
nastaveným tónom či farbou hlasu, a robil som aj s juhoamerickými 
telenovelami s oveľa nižšou hereckou úrovňou, ktorú ani dabingom 
nevylepšíš. Ten je totiž špecifický tým, že by si nemal, akoby nano-
vo vytvárať konkrétnu postavu, ale prispôsobiť sa prejavu dotyčného 
herca.

Louis De Funès žasol nad dabingom Filipovského a  Yves Rénier 
v role komisára Moulina povedal českému hercovi Miroslavovi Mo-
ravcovi, že ak by mal vo Francúzsku jeho hlas, zaradil by sa do ka-
tegórie hviezd typu Belmonda a  Delona. Laik si možno myslí, že 
dabing je iba tlmočenie originálu v inej reči. Čo znamená pre teba?
Predovšetkým, dobrý dabing by si si ani nemal všimnúť, pretože do-
konale splynie s filmovou postavou a divákovi ani nenapadne pred-
staviť si k nej iný hlas. Ale v otázke spomínaš príklady, keď toto pa-
radoxne neplatí. Filipovský svojím štýlom ako keby nanovo vytvoril 
Funèsa, lenže dokázal to tak autenticky, že wau! Ja som počul o tom 
pikošku: Funès sa vyjadril, že Filipovský rozpráva lepšie než o sám. 
Aj v tomto prípade, aj v prípade Moravca a Réniera ide o výnimočné 
výkony. Ja vo všeobecnosti vnímam dabing ako schopnosť napomá-
hať konkrétnej filmovej postave. Ak si ho nevšimneš, je dobrý, ak sa 
ti nepáči, irituje ťa a povieš si: Ten dabing nebol dobrý. Možno by mal 
v procese zvukovej tvorby zasiahnuť režisér a doladiť dabing do ade-
kvátneho výkonu.

 Juraj Mravec
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Marián Varga bol bigbítovou ikonou s neza-
meniteľnou chôdzou a  farbou hlasu. Ľudia 
sa za ním s bázňou otáčali, keď kráčal brati-
slavským korzom. Na koncerty chodili nielen 
preto, aby počuli jeho hudbu, chceli vidieť aj 
jeho magické, plápolajúce oči. „Marián bol 
mimoriadne sčítaný, erudovaný, vyznal sa 
v literatúre, vo filozofii a v prírodných vedách. 
Veľa ľudí sa k nemu hlásilo, cítili sa ako jeho 
priatelia a  kamaráti, ale podľa mňa nemal 
veľa priateľov, a  keď už, tak možno takých 
ako Borges, Stravinskij, takých duchovných,“ 
rozhovorí sa Daniel Hevier, ktorý si navlečie 
čierne tričko a  spredu i  zozadu naň nalepí 
podobizeň Mariána Vargu. O  chvíľu začne 
rozprávať príbeh O  chlapcovi, ktorý krotil 
čertov a našiel krásu. „Bol som Mariánovým 

obdivovateľom, ctiteľom a on bol pre mňa, stá
le to tak beriem, starší brat. Možno sme mali 
radi rovnakých skladateľov, filmy, maliarov, 
hudobníkov, ja som čítal tie isté knihy ako 
on, lebo som ich nachádzal aj v  jeho knižni
ci. Možnože nás spájal aj ten neustály zápas 
alebo balansovanie, ako žiť slobodne v neslo
bodnej krajine bez toho, aby sa človek hanbil, 
že robí nejaké ústupky, kompromisy, nejaký 
komplot so zlom. Naozaj sme cítili tú cenzú
ru, ale nepripúšťali sme, že by sme ju vpustili 
do svojho života, do svojej tvorby. Radšej sme 
zvolili mlčanie, ako nepísať a neskladať to, čo 
sme cítili a chceli.“

Devínskonovoveské publikum si vypočuje 
skladbu Bélu Bartóka. „Marián Varga ho mal 
mimoriadne rád,“ povie interpret, predseda 

Spoločnosti Mariána Vargu, violončelista Jo-
zef Lupták, ktorý sa ako malý chalan každý 
deň ponáhľal zo školy domov, aby sa k brato-
vým platniam s  Mariánovou hudbou dostal 
skôr ako on. Dokola si púšťal Zelenú poštu, 
Continuo, Na druhom programe sna a neskôr 
Konvergencie a Divergencie. „Marián bol pre 
mňa nedostižný vzor a  zároveň mi bol blíz
ky svojou hudbou. Nemal som ani 30 rokov, 
keď sme sa spoznali. Prišiel na  môj koncert 
a  povedal mi: Môžeme sa kamarátiť. Ja som 
úplne stratil reč. Tento velikán? Začali sme 
spolu hrávať a ja, inšpirovaný jeho albumom, 
nazval som svoj festival komornej hudby Kon
vergencie.“ 

Daniel Hevier púta pozornosť detí z ume-
leckej školy na  Istrijskej ulici príbehmi 

O CHLAPCOVI, 

Básnik a prozaik Daniel Hevier prišiel do Devínskej Novej Vsi so súpravou temperových 
farieb. V malej miestnosti vedľa koncertnej siene na základnej umeleckej škole otváral 
jednu za druhou, kým nenarazil na bielu, ktorej kryt odolával. Hostiteľka Júlia Pokludová, 
zástupkyňa riaditeľa základnej umeleckej školy, pribehla na pomoc s malým ostrým 
predmetom. Medzičasom si za koncertné krídlo sadol Ivan Šiller a Jozef Lupták rozbalil svoje 
violončelo. Všetko bolo pripravené. Na scénu mohol vstúpiť hudobný génius Marián Varga. 
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o útlom chlapcovi, na ktorého rovesníci po-
krikovali dirigent. Marián už ako tínedžer 
dokázal skladať virtuózne kúsky – napríklad 
4 klavírne miniatúry Letný deň, ktoré veno-
val svojej kamarátke z hudobnej školy. Danka 
ich po rokoch vybrala zo zásuvky a spustila 
lavínu udalostí, ktoré sa postarali o zrod pu-
blikácie s  detskou tvorbou Mariána Vargu 
pod názvom O chlapcovi, ktorý krotil čertov 
a našiel krásu. Ivan Šiller z nej teraz vyberá 
a hrá. Kým hrá, Daniel vytvára na plátne fa-
rebné kreácie. Nevie si pomôcť. Keď počuje 
Mariá novu hudbu, hlavu má plnú farieb – 
raz ich dá na plátno, inokedy na papier.

koncert mariána vargu
marián hrá
a otvárajú sa skrine plné celofánových 
 motýľov

zelených svetiel a modrej tmy
je tu hudba
ktorá vystreľuje loptičky smútku
po dlhej ulici ide nádherný biely kôň
a ťahá za sebou loď s kapelou
a cestami do hlbokých lesov
marián hrá
a vychádza mesiac s očami
múdreho blázna v hlave sa nám
otvárajú škatuľky plné krídel zelených vrán
a iných nádherne zbytočných vecí
je tu námestie na ktorom
miesto vodotrysku tečie ohňostroj
je tu hudba do ktorej
zahadzujeme klobúky a smútky
marián hrá
a z letiska snov
vyletuje dieťa a rozhadzuje smiech
to dieťa lietajúce na kávovom mlynčeku

Marián Varga zomrel ako sedemdesiatnik 
v  roku 2017. Na  slovenskú hudobnú scénu 
vstúpil s  albumom Zvoňte, zvonky. V  roku 
1969 založil Collegium Musicum, prvú art-
rockovú kapelu v  Československu, ktorej 
hudobné albumy predstavujú hlavné piliere 
česko-slovenskej rockovej hudby. Mariáno-
va muzika, prirovnávaná k  svetovej špičke, 
patrila k tomu najlepšiemu, čo v bývalom Če-
skoslovensku vzniklo. 

Po  Mariánovej smrti bolo potrebné zma-
povať a  ochrániť jeho hudobnú pozostalosť, 
a  tak vznikla Spoločnosť Mariána Vargu. 
„Odkedy odišiel, vydali sme CD box so 16 al
bumami, zháňala som materiály, robila re
láciu pre rozhlas, ideme teraz vydať knihu... 
Som od  rána do  noci ponorená v  problema
tike, takže s  Mariánkom veľmi intenzívne 
a rôznymi spôsobmi stále komunikujem,“ ho-
vorí Jana Vargová, ktorá tiež prišla, aby spolu 
s účinkujúcimi a manažérkou Leou Majerčá-
kovou odovzdala deťom z  Devínskej detskú 
tvorbu svojho zosnulého manžela. Publikácia 
O chlapcovi, ktorý krotil čertov a našiel krásu, 
je tiež produktom Spoločnosti Mariána Var
gu.

Jana Vargová zrazu, len tak mimochodom, 
pridá pre Devínskonovovešťanov zaujímavú 
informáciu: „Viete o tom, že Mariánovi starí 
rodičia začínali učiteľskú kariéru v Devínskej 
Novej Vsi? Tu sa zoznámili ako učitelia, bolo 
to niekedy v  období vzniku Československa, 
a tu sa im narodili aj ich dve deti – Mariánova 
mama a jej brat, Mariánov strýko. Až potom 
sa presídlili do  Skalice. Mariánova teta do
konca spomínala, že dedo Winkler bol v kos
tole v regenschore, v chrámovom zbore, a robil 
aj také liturgické zápisy skladieb a že sa dlho, 
dlho používali.“ 

Umelecká produkcia sa o chvíľočku skončí. 
ZUŠ-kári si novoobjavené Mariánove sklad-
bičky čoskoro zahrajú sami. „Devínskonovo
veské deti budú mať zo skladieb radosť,“ myslí 
si Júlia Pokludová, „rady hrajú novú súčasnú 
hudbu. Je im bližšia, pretože sú slobodnejšie 
v  interpretácii.“ Ivan Šiller od  klavíra op-
timisticky dodá: „Som presvedčený, že deti 
skladby zvládnu, že si ich obľúbia a  hudba 
Mariána Vargu bude žiť ďalej.“

Jana Martanovičová

KTORÝ KROTIL ČERTOV 
A NAŠIEL KRÁSU



Na Kobyle tam je chata drevená
a v nej stará babka prebýva. 
Kedykoľvek ku nej prídem,
vždy si u nej posedím a vypijem.
Pijem víno, pijem rum,
čo mi príde na rozum. 

10. september 1948 

Súčasťou bohatej histórie našej 
mestskej časti je aj veľa známych 
i  menej známych objektov a  ar-
chitektonických prvkov, ktoré 
vyrástli priamo v Devínskej No-
vej Vsi alebo v  jej okolí. Mnohé 
z objektov stoja dodnes, iné po-
choval zub času. O ich príbehoch 
sa tak dozvedáme už len z  his-
torických dokumentov. Jedným 
z takýchto zabudnutých artefak-
tov je aj turistická útulňa kúsok 
od vrcholu Devínskej Kobyly. 

Krásnu dvojposchodovú tu-

ristickú chatu na  Ceste hrdinov 
SNP postavili ešte v  roku 1919. 
V tom čase patrila Karpatskému 
spolku (Karpathenverein), ktorý 
pôsobil na Slovensku až do roku 
1945 a  združoval záujemcov 
o  turistiku z  radov karpatských 
Nemcov. Chata teda slúžila bra-
tislavským turistom s nemeckou 
národnosťou. Jej opätovné oži-
venie prinieslo vďaka podpo-
re štátu až povojnové obdobie. 
11.  mája 1947 bola na  mieste 
pôvodnej chaty slávnostne otvo-
rená nová turistická útulňa, väč-
šia a  už prístupná pre všetkých. 
Teda takmer pre všetkých... Tu-
ristickú útulňu totiž často využí-
vali aj trampi z neďalekej osady, 
ktorých okolo roku 1950 začali 
bezpečnostné orgány štátu z cha-
ty vyháňať. 

Turistom však útulňa slúžila 
dlhé roky, o čom svedčia početné 
zápisy v  pamätnej knihe Klubu 
slovenských turistov a  lyžiarov, 
často doplnené peknými ilustrá-
ciami. Viackrát sa do knihy pod-
písali členovia trampskej osady 
Dobrodruh, ktorí mali od  roku 
1938 svoj osadný kemp pod Pá-
novou lúkou na  Bielom poto-
ku – Vydrici. Zápis z  20.  apríla 
1948 hovorí o  návšteve žiakov 
zo Štátnej meštianskej školy 
v  Devínskej Novej Vsi, ktorí sa 
na  chate „cítili príjemne a  ťaž
ko sa im odchádzalo.“ Osamelý 
nočný tulák Láďo Sedlák zasa 
5. októbra 1947 pod romantickú 
ilustráciu napísal, že „na mnoho 
krásnych spomienok v  prírode 
a príjemné občerstvenie s černým 
pivom na  „KOBYLSKEJ CHA

TE“ do  smrti nezabudne.“ Me-
dzi zápismi v  pamätnej knihe 
však nenájdeme len slovenčinu. 
13. augus ta 1947 svoj odkaz v cu-
dzom jazyku zanechali v pamät-
nej knihe aj traja turisti z  Gro-
ningenu a Amsterdamu. 

Prevádzka chaty bola finan-
covaná z peňazí, ktoré sa vybrali 
od pocestných za nocľah. Zaují-
mavosťou je, že suroviny do tejto 
útulne vynášal somár, ktorého 
viedol pes. Útulňa pod vrchol-
kom Devínskej Kobyly, žiaľ, 
vyhorela a  zostali z  nej už len 
kamenné základy. S troškou fan-
tázie a predstavivosti sa ich však 
oplatí vidieť. Urobte si výlet ale-
bo sa jednoducho zastavte cestou 
na rozhľadňu.

Juraj Vedej

Zabudnutá 
útulňa
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PREVENTÍVNE PROTIPOŽIARNE PREHLIADKY 
Oheň je dobrý sluha, ale zlý pán a  môže 

narobiť množstvo problémov. Škodu pritom 
nespôsobuje len samotný požiar, ale aj voda 
použitá pri hasení. Preto je dôležité požiarom 
predchádzať v  čo najväčšej miere. Mestská 
časť Bratislava-Devínska Nová Ves sa pre-
to snaží kontrolovať každú nehnuteľnosť vo 
vlastníctve fyzických osôb približne raz za 5 
rokov. Preventívne protipožiarne prehliadky 
v rodinných domoch a v objektoch fyzických 
osôb sa počas pandémie nerobili, ale teraz 
k nim mestská časť opäť pristupuje. Na pre-
lome októbra a novembra 2023 sa vykonali 
kontroly v  domoch na  uliciach Janšáková, 
Tehliarska, Tehelňa, Kremencová, Bršleno-
vá, Jasencová, Mečíková, Bleduľová, Ílová 
a Opletalová. 

„Pri kontrolách sme sa zameriavali na šta
tisticky najčastejšie príčiny vzniku požiarov 
v  rodinných domoch, ako napríklad poruchy 
technických zariadení, nevyhovujúci stav 
vykurovacích telies, dymovodov a  komínov 
či nedbanlivosť dospelých osôb,“ približuje 
veliteľ našich dobrovoľných hasičov Pavol 
Gold stein, z  iniciatívy ktorého boli kontroly 
obnovené. Podľa Pavla Goldsteina treba do-
držiavať pravidlá protipožiarnej bezpečnosti 
hlavne pri inštalácii a  prevádzke tepelných 
spotrebičov, elektrotepelných spotrebičov, 
zariadení ústredného vykurovania, pri vý-
stavbe a  používaní komínov a  dymovodov. 
Rovnako dôležité je aj dodržiavanie lehôt ich 
čistenia a kontrol.

Hasiči tentoraz závažné pochybenia ne-
našli, keďže mnohé z nehnuteľností boli no-
vostavby a  nehnuteľnosti nie staršie ako 20 
rokov. Takýto výsledok však nebýva pravid-
lom, osobitne v  starších domoch, kde v  mi-
nulosti objavili aj očividne padajúci komín, 
ktorý majiteľ napriek zlému stavu využíval. 
Ľudia často nevedia, kedy treba jednotlivé 

zariadenia kontrolovať. Nemajú odbornú 
prehliadku a  skúšku elektroinštalácie, ktorá 
síce nie je povinná, ale poisťovňa ju v prípade 
poistnej udalosti vyžaduje. Niektorí občania 
si komíny čistia svojpomocne, iní zasa vôbec, 
keďže sa nesprávne domnievajú, že ak kúria 
len raz ročne, každý rok čistiť komín nemu-
sia. Zákon však v tomto prípade hovorí jasne, 
že ak sa komín používa, musí sa pravidelne 
kontrolovať a čistiť. Rovnako sa toto ustano-
venie vzťahuje aj na  odborné skúšky a  pre-
hliadky plynových zariadení, ako sú prípoj-
ky, sporáky či kotly.

Zákonná povinnosť aj doklad 
pre poisťovňu

Pravidelné protipožiarne prehliadky slúžia 
predovšetkým na  prevenciu požiarov. Majú 
upozorniť na možné riziká ich vzniku a po-
radiť občanom, ako zabezpečiť odstránenie 
zistených rizík a kde pri riešení náhrady ško-
dy získajú potrebné potvrdenia a doklady pre 
poisťovne. 

Na jednej strane máme kontroly, odborné 
prehliadky a  skúšky, ktoré sú pre majiteľov 
nehnuteľností povinné (napr. dymovodov, 
komínov, plynových spotrebičov...), a  po-
tom sú tu revízie (napr. odborná prehliadka 
a  skúška elektroinštalácie), o  vykonaní kto-
rých vyžaduje poisťovňa doklad v  prípade 
poistnej udalosti. Je dobré mať doklady o re-
víziách uložené aj elektronicky, lebo ak vám 
vyhorí dom alebo byt, v papierovej forme by 
ste o ne mohli ľahko prísť. Urýchlite si tým 
získanie náhrady škody od poisťovne. 

„Ľudia by nemali zabúdať ani na odborné 
prehliadky, skúšky a  kontroly komínov, dy
movodov či kotlov, a to nielen pre vlastnú bez
pečnosť, ale aj pre prípad, že nehnuteľnosť vo 
vlastníctve fyzickej osoby je poistená. Na pre

platenie škôd spôsobených požiarom alebo 
výbuchom zväčša poisťovni nepostačuje čest
né vyhlásenie o tom, že si vlastník napríklad 
komín vyčistil sám, aj napriek tomu, že zákon 
explicitne neurčuje, že to musí byť vykonané 
kominárom. Preto je potrebné overiť si zdo
kladovanie postupu v  podmienkach konkrét
nej poisťovne,“ upozorňuje Pavol Goldstein. 

Preventívne protipožiarne prehliadky 
budú v  Devínskej ďalej pokračovať. Majite-
lia nehnuteľností budú o  nich informovaní 
2 ýždne pred termínom ich vykonania. 

Odporúčané kontroly, odborné 
prehliadky a skúšky:

1. Kontroly a čistenie komínov a dymovodov 
komínového telesa, na ktoré sú pripojené 
spotrebiče s celkovým tepelným výkonom 
do 50 kW: 
a) každé štyri mesiace, ak sú do  komína 

pripojené spotrebiče na tuhé palivá ale-
bo spotrebiče na kvapalné palivá (sem 
patria aj bežné kotly na  pelety, drevo, 
uhlie, krby a piecky používané v rodin-
ných domoch, na chatách a pod.),

b) každých šesť mesiacov, ak sú do komí-
na pripojené spotrebiče na plynné pali-
vá a ak ide o komín bez vložky,

c) každých dvanásť mesiacov, ak sú do ko-
mína pripojené spotrebiče na  plynné 
palivá a ak ide o komín s vložkou.

2. Kontroly a čistenie komínov a dymovodov 
komínového telesa, na ktoré sú pripojené 
spotrebiče s celkovým tepelným výkonom 
nad 50 kW:
a) každé dva mesiace, ak sú do  komína 

pripojené spotrebiče na tuhé palivá ale-
bo spotrebiče na kvapalné palivá,

b) každých šesť mesiacov, ak sú do komí-
na pripojené spotrebiče na plynné pali-
vá.

3. Odborná prehliadka a  skúška bleskozvo-
dov každé 4 roky prípadne skôr, ak roz-
hodne revízny technik.

4. Odborná prehliadka a  skúška elektroin-
štalácie každých 5 rokov, v mokrom pro-
stredí (napr. práčovne) každý rok a  pri 
objektoch zhotovených z horľavých mate-
riálov každé 2 roky.

5. Kontrola kotlov od  2 do  15 rokov po-
dľa výkonu a  použitého paliva (zákon 
č.  17/2007 Z. z. o  pravidelnej kontrole 
ko tlov, vykurovacích sústav a klimatizač-
ných systémov v rodinných domoch).

6. Prehliadka plynových zariadení každý 
rok a odborná prehliadka a skúška každé 
3 roky.

Juraj Vedej
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ISTRA CENTRUM
Hradištná 43, 
841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves
Tel.: 02/64 77 00 33
info@istracentrum.sk
www.istracentrum.sk

27. 1. 2024 o 19.00 h
11. PLES DEVÍNSKA INAK
Vstupenky:  
ples@devinskainak.sk
Miesto: veľká sála Istra Centra

3. 2. 2024 o 20.00 h
FRAGOLINO PLES
V programe vystúpia super
stáristka Petra Humeňanská 
a tanečná majsterka sveta Lucia 
Krnčanová. Do tanca zahrá ka
pela Avenue a cimbalová muzika 
Strážničan. Moderuje Richard 
Vrablec. 
Miesto: veľká sála Istra Centra

11. 2. 2024 o 16.30 h
BODKOVANÝ PES
Predstavenie Divadla Fí na mo
tívy knihy Veroniky Šikulovej 
Pozor, bodkovaný pes!
Miesto: veľká sála Istra Centra

17. 2. 2024 o 20.00 h
RYBÁRSKY PLES
Do tanca zahrá hudobná skupi
na Šubínovci. Tombola, zábava,  
večera,  občerstvenie.
Vstupenky: Jarmila Falbová, 
0908 785 341
Miesto: veľká sála Istra Centra
Zmena programu vyhradená!

MÚZEUM KULTÚRY 
CHORVÁTOV 
NA SLOVENSKU

Istrijská 68, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves 
E-mail: andrej.solar@snm.sk
www.snm.sk/mkchs
Otvorené: utorok – piatok  
od 11.00 do 16.00 h,
posledný vstup o 15.30 h

Do 31. 1. 2024 
MARTA FÖLDEŠOVÁ: TÍŠINY
Výstava fotografií z prostredia 
Devínskeho jazera. 
Miesto: SNM – Múzeum kultúry 
Chorvátov na Slovensku 

7. 2. – 5. 5. 2024
VEDECKÁ HRAČKA
Výstava hračiek, ktoré deťom 
pomôžu lepšie pochopiť zákony 
fyziky pomocou hry a experi
mentov.

Miesto: SNM – Múzeum kultúry 
Chorvátov na Slovensku

 TURISTICKÁ 
INFORMAČNÁ 
KANCELÁRIA 

Istrijská 49, 841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves
E-mail: info@tikdnv.sk
www.tikdnv.sk
Otvorené: pondelok – nedeľa  
od 10.00 h do 18.00 h

POŽIČOVŇA BICYKLOV 
Otvorené: od 1. 10. do 30. 4.  
pondelok – piatok od 9.00 do 17.00 

EKOCENTRUM
Vzdelávacie programy a výučba 
po dohode s lektorkou Natáliou 
Lipovou na adrese ekocentrum-
dnv@gmail.com. V ponuke sú 
prednášky v interiéri Ekocentra 
o netopieroch, vtákoch na kŕ
midlách, dinosauroch, kamu
fláži, rybách, obojživelníkoch, 
plazoch, cicavcoch, primátoch, 
morských ekosystémoch 
a na tému dajme šancu prírode. 
Na výber sú aj prednášky v príro
de na témy Sandberg a skame
neliny, včeláriky na Sandbergu, 
bobor a lužný les, netopiere, 
sovy, ďatle, bociany, hmyz, 
ulitníky, vajce, pavúky, ako vidia 
živočíchy, čo robia živočíchy 
v zime a život v oceánoch a mo
riach.

STK DEVÍNSKA NOVÁ VES
ZŠ, Ulica I. Bukovčana 3, 841 07 
Bratislava-Devínska Nová Ves
E-mail:  
gabriel.fratric@gmail.com

17. 2. 2024 o 10.00 h
EXTRALIGOVÝ ZÁPAS ŽIEN 
Devínska Nová Ves – Vyhrany 
Miesto: ZŠ, Ulica I. Bukovčana 3

17. 2. 2024 o 16.00 h
EXTRALIGOVÝ ZÁPAS ŽIEN 
Devínska Nová Ves – STC Brati
slava
Miesto: ZŠ, Ulica I. Bukovčana 3

DUÁLNA AKADÉMIA
J. Jonáša 5, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
E-mail:  
info@dualnaakademia.sk
www.dualnaakademia.sk

9. 2.  2024 od 9.00 do 12.00 h
DEŇ OTVORENÝCH DVERÍ 
V DUÁLKE

Zoznámte sa s prostredím, kde 
to žije technikou, s priateľským 
kolektívom a zástupcami za
mestnávateľov.
Miesto: Duálna akadémia 

ZÁKLADNÁ UMELECKÁ ŠKOLA
Istrijská 22, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
E-mail: zusistrijska@ba.netlab.sk
www.zusistrijska.bratislava.sk

20. 1. 2024 o 19.30 h
9. REPREZENTAČNÝ PLES ZUŠ 
Do tanca zahrá FOR Bratislava, 
DJ Adam.
Vstupenky:  
zusistrijska@ba.netlab.sk
Miesto: veľká sála Istra Centra

8. 2. 2024 o 15.30 h
KARNEVAL
Hudobnotanečný program, 
tombola, diskotéka a občerstve
nie. Súčasťou programu bude aj 
súťaž o najkrajšiu doma vyrobe
nú masku.
Miesto: veľká sála Istra Centra

ICHTYS, O. Z.
Ulica Štefana Králika 1, 841 07 
Bratislava-Devínska Nová Ves
Tel. č.: 0947 952 290, 
e-mail: ozichtys@gmail.com
www.ozichtys.sk
Utorok: 15.00 – 19.30 h 
Štvrtok: 15.30 – 20.00 h 

25. 1. 2024 od 18.00 do 20.00 h
29. 2. 2024 od 18.00 do 20.00 h
KLUB OTECKOV S DEŤMI

ZÁMOK SCHLOSS HOF
2294 Schloßhof 1
Rakúsko
E-mail: info@schoenbrunn.at
www.schlosshof.at
Otvorené: 10.00 – 16.00 h 

Do 8. 3. 2024 o 11.30 h a 13.30 h
PREHLIADKY ZÁMKU 
S LEKTOROM V SLOVENSKOM 
JAZYKU
Vstupné: dospelí 4 €, deti 2 €
Miesto: zámok Schloss Hof 

3. 2. 2024 o 11.30 h a 13.30 h
MAGICKÉ VYSTÚPENIE 
KÚZELNÍKA
S kúzelníkom Flo Mayerom vstú
pite do ríše ilúzií.
Vstupné: 3 €
Miesto: zámok Schloss Hof 

MIESTNY ÚRAD DEVÍNSKA 
NOVÁ VES
Novoveská 17/A

KAŽDÝ PONDELOK 
od 8.00 do 17.00 h
ZBIERKA TRVANLIVÝCH 
POTRAVÍN A HYGIENICKÝCH 
POTRIEB
Spoločne s vami pomáhame 
devínskonovoveským rodinám 
v núdzi.

INFOSERVIS

Dom sociálnych služieb 
Senecio, n. o., so sídlom 

Na Grbe 2, 841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves

prijme 
do pracovného pomeru 
na dobu určitú (následne 

predĺženú na dobu neurčitú) 
s nástupom ihneď

kuchára
zodpovedného za riadny 

chod kuchyne a riadenie jej 
činnosti.

Zabezpečuje prípravu stravy, 
dodržiava gramáž podľa 
platných noriem obsiahnu-
tých v normovacích knihách, 
prípravu jedál podľa platné-
ho jedálneho lístka a časový 
harmonogram výdaja jedál. 
Zabezpečuje objednáva-
nie tovaru, riadne preberá 
dodaný tovar od dodáva-
teľov podľa dodacích listov 
(faktúr), vykonáva denné 
normovanie podľa jedálneho 
lístka daných noriem a podľa 
aktuálneho počtu stravníkov 
na deň, usmerňuje a kon-
troluje činnosť zmenového 
kuchára v kuchyni.
Požadované vzdelanie: 
stredné odborné vzdelanie 
v odbore kuchár
Základná zložka mzdy 
(v hrubom): 1 000 € za me-
siac + príplatky
Ponúkané výhody: 
mimoriadne odmeny za pra-
covné výkony, odmeny pri 
pracovných a životných jubi-
leách, zvýhodnené príspevky 
na stravovanie
Kontaktná osoba pre obsa-
dzovanú pozíciu: 
PhDr. Mgr. Daniela Palúchová,  
PhD., riaditel@senecio.sk, 
+421/948 133 466


